

PROTOKOŁ Nr IV/10
z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska
z dnia 25 stycznia 2011 roku

W sesji udział wzięli:

- | | |
|----------------------------------|--|
| a/ czternastu radnych Rady Gminy | - nieobecny P. Pałubicki |
| | /spóźnienie: M. Mnich ¹⁰ , K. Badowski – 10 ¹⁵ / |
| b/ Wójt Gminy | - Eugeniusz Dańczak |
| c/ Sekretarz Gminy | - Iwona Wójcik |
| d/ Skarbnik Gminy | - Marek Malinowski |
| e/ Radca Prawny | - Edyta Zubka |
| e/ Kierownik OPS | - Krystyna Szustak |
| f/ Dyrektor Sz. P. w Gogolewie | - Iwona Warkocka |

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
 - a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
 - b) przyjęcie porządku obrad,
 - c) przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy VI kadencji,
2. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał.
3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami:
 - a) Komisji Kultury i Oświaty
 - b) Komisji Rewizyjnej,
 - c) Komisji Infrastruktury i Budżetu.
4. Podjęcie uchwał w sprawie:
 - a) uchwalenia „Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2011 – 2013” oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz warunków jego funkcjonowania,
 - b) określenia warunków i trybów finansowania rozwoju sportu przez gminę Dębica Kaszubska ,
 - c) zmiany uchwały Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 10 listopada 2010 r. Nr LI/345/2010 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2011 rok,
 - d) określenia wzorów formularzy na podatek od nieruchomości, rolny, leśny,
 - e) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Łabiszewo na lata 2009 – 2018”,
 - f) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Borzęcino, Borzęcinko, Brzezinec na lata 2009 – 2018”,
 - g) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Żarkowo na lata 2009 – 2018”,
 - h) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Kotowo na lata 2009 – 2018”,
 - i) zatwierdzenie „Planu Odnowy Miejscowości Podole Małe na lata 2009 – 2018”.
5. Interpelacje radnych.
6. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
8. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

1a/

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś dokonała otwarcia sesji Rady Gminy o godz.10⁰⁵ stwierdzając prawomocność obrad w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję.

b/

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że przebieg sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. Przewodnicząca zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. Nie wniesiono uwag do zaproponowanego porządku obrad.

c/

Do protokołu Nr III/2010 z sesji Rady Gminy z dnia 29.12.2010 r. uwag nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie /12 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw/.

Ad 2

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Wójta Gminy o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami oraz sprawozdania z wykonania uchwał. Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 30 grudnia 2010 r. do 24 stycznia 2011 r. / sprawozdanie z działalności Wójta stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/.

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem z działalności Wójta oraz z wykonania uchwał.

Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy zagrożone jest uzyskanie pozytywnej oceny wykonalności środowiskowej dla uzbrojenia terenów pod inwestycje gospodarcze Gminy Dębica Kaszubska?

Wójt poinformował, że ma nadzieję, że pokonano wszystkie etapy uzgodnień i że będzie to pozytywna ocena.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z prośbą o przybliżenie tematu dotyczącego planowanej budowy lotniska trawiastego w Łabiszewie.

Wójt poinformował, że w okolicy Łabiszewa w opracowywanym Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla naszej gminy planowano inwestycje wiatrowe. Jest inwestor, który jest zainteresowany powstaniem tam farmy wiatrowej. Z obecnego przebiegu uzgodnień wynika, że nie dogadał się z właścicielem ziemi. Właściciel, który nie zamieszkuje na terenie naszej gminy, złożył wniosek na budowę lotniska. Te dwie inwestycje wykluczają się. Zaprośiliśmy firmę, która ma zbadać ten temat i wydać opinię. Aktualnie w trakcie przeprowadzanych zebrań wiejskich konsultuje się z mieszkańcami założenia do studium. Zwraca uwagę, by pracownicy odnotowywali ten fakt w sporządzanych protokołach.

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem, czy doszło do porozumienia z rodzicami w sprawie dożywiania dzieci w przedszkolu?

Wójt poinformował, że stronami w tym sporze jest Rada Rodziców i dzierżawca pomieszczeń kuchennych, który jednocześnie przygotowuje posiłki. Strony nie domówiły się na początku. Kwota na dożywianie została ustalona bez konsultacji z rodzicami. Obecnie zostanie zorganizowane spotkanie rodziców z agentem, na którym zostanie ten temat kompleksowo przeanalizowany. Kwota posiłku winna być ustalona we wrześniu. Temat został wyjaśniony przybyłym rodzicom i rozstaliśmy się w zgodzie.

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy Wójt może podać nazwiska osób, które pozytywnie przeszły I etap konkursu na stanowisko dyrektora GOK i zostały zakwalifikowane do rozmów?

Wójt poinformował, że do czasu rozstrzygnięć, które zapadną jutro, nie chce w tym temacie wypowiadać się.

Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy samorząd ma szanse na uzyskanie dofinansowania na budowę planowanego III etapu kanalizacji?

Wójt poinformował, że ten teren gminy nie ma zbiorowej sieci kanalizacyjnej. Nie można tego tematu pozostawić w takim stanie. Mieszkańcy tamtej części gminy także oczekują inwestycji w tym zakresie. Z uwagi na zwiększenie szans na otrzymanie środków zewnętrznych prace na tamtym terenie chcemy podzielić na dwa etapy. Granicą będzie rzeka graniczna. I etap nie będzie przebiegał w obszarach chronionych i nie będzie związany z cyklami narzucanymi przez przepisy wynikające z ochrony środowiska. Przyjęcie takiego rozwiązania pozwoli na dotrzymanie terminu oddania tej inwestycji do użytkowania.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zamknęła dyskusję nad sprawozdaniem Wójta.

Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 29 grudnia 2010 r. do 24 stycznia 2011 r. przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania uchwał. Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformował, że na prośbę Radnego Rady Powiatu – I. Bejnarowicza przekaze mu teraz głos z uwagi na fakt, że nie może uczestniczyć w dalszej części sesji.

I. Bejnarowicz poinformował, że przekazał Przewodniczącej Rady Jadwidze Karaś materiały dla radnych, tj. wykaz podmiotów świadczących usługi w zakresie odśnieżania na drogach powiatowych oraz ich kategorie zimowego utrzymania, oraz przeznaczenie środków budżetu powiatu na zadania inwestycyjne.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że materiały zostaną przekazane radnym w trakcie przerwy.

Ad 3

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o złożenie sprawozdania z działalności między sesjami.

a/

Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na dwóch posiedzeniach we własnym gronie oraz na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji, na których opiniowano materiały na sesje Rady Gminy. Opinie członków Komisji będą podawane przy podejmowaniu poszczególnych uchwał.

Posiedzenie w dniu 11 stycznia było poświęcone wyrażeniu opinii w sprawie ewentualnych zmian w systemie oświaty w Dębnicy Kaszubskiej. Komisja skupiła się na próbie oceny funkcjonowania oświaty. Komisja wypracowała stanowisko w powyższym temacie. Członkowie Komisji omawiali ponadto zagadnienia związane z funkcjonowaniem świetlicy socjoterapeutycznej w Łabiszewie. Zagadnienia związane z tym tematem były analizowane z Barbarą Kumpin. Komisja opracowała ponadto plan pracy na 2011 rok. Natomiast w dniu 17 stycznia członkowie Komisji wzięli udział w debacie poświęconej funkcjonowaniu oświaty w Dębnicy Kaszubskiej. Przewodnicząca Komisji poinformowała, że w dniu wczorajszym uczestniczyła w I posiedzeniu radnych pracowników oświaty z terenu województwa, które odbyło się w Gdańsku. Poinformowała, że takie spotkania będą cykliczne i że z uwagi na zagadnienia, które będą poruszane, będzie w nich uczestniczyć.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do sprawozdania.

Wójt poinformował, że założeniem planowanej reformy było utworzenie zespołu szkół, w którego skład weszłaby szkoła podstawowa oraz gimnazjum a przedszkole byłoby oddzielną jednostką budżetową. Obecnie w miejscowej szkole podstawowej w odróżnieniu od szkół w Motarzynie i Gogolewie panuje ciasnota. Uważa, że do Gimnazjum można przenieść kilka oddziałów szkoły podstawowej. Staramy się unikać inwestowania w nowe izby lekcyjne dla tej szkoły. Staramy się lepiej zagospodarować istniejącą bazę w celu lepszego jej wykorzystania. Podziękował zespołowi za włożoną pracę. Uważa, że dokonano głębokiej analizy tego zagadnienia. Radni poprzedniej kadencji wnosili o rozbudowę budynku szkoły podstawowej. My proponujemy przeniesienie części oddziałów tej szkoły do budynku „starego gimnazjum” po przeprowadzeniu prac remontowych, które mają na celu poprawę obecnego stanu tego obiektu i dostosowaniu izb do potrzeb nauczania. Nie chcemy i nie możemy tolerować obecnego stanu. Po dogłębnej analizie podjęto ustalenia, że należy przekazać niewykorzystywane izby lekcyjne w gimnazjum dla szkoły podstawowej. Takie rozwiązanie poprawi warunki lokalowe szkoły podstawowej bez dobudowy nowych izb lekcyjnych i pozwoli na lepsze wykorzystanie istniejącej bazy oświatowej. Z uwagi na fakt, że w szkole w Gogolewie do klas uczęszcza po 8 – 10 uczniów należy się zastanowić, jak wykorzystać ekonomicznie tamten obiekt. Subwencja oświatowa jaką otrzymujemy z ministerstwa kalkuluje się przy klasach 20 – 25 osobowych. Szkoła przy takim obciążeniu jest trudna w utrzymaniu, gdyż jest nieekonomiczna. Ten obiekt posiada bardzo dobre warunki do nauki. Jest tam dużo wolnej przestrzeni do zagospodarowania oraz występują rezerwy kadrowe. Jest propozycja zmian w obwodach. Chcąc poprawić warunki w Dębnicy Kaszubskiej planujemy przyłączyć obręb Borzęcina do szkoły w Gogolewie. Przy zwiększeniu liczby uczniów wskazana byłaby budowa sali gimnastycznej. W obecnym stanie dla takiej liczby ciężko przekonać o słuszności takiej inwestycji. Zmiany organizacyjne będą najmniej kosztowały budżet. Ten temat zostanie przedstawiony radnym na następnej sesji. Obecnie odbędą się spotkania z mieszkańcami w sprawie zmian w granicach obwodów szkolnych. Jest świadom, że będą to ciężkie rozmowy, gdyż każda ze stron będzie broniła swoich racji. Prosi, by radni uczestniczyli w tych spotkaniach. Radni dostaną informację na piśmie w sprawie organizacji i kosztów funkcjonowania oświaty na terenie gminy. Wszystkim powinno zależeć na zmniejszeniu kosztów w oświacie.

Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, jakie stanowisko wypracowała komisja w sprawie funkcjonowania oświaty w Dębnicy Kaszubskiej?

Wójt poinformował, że nie wypracowano wspólnego stanowiska. Stanowisko jest rozbieżne. Związki zawodowe także nie uzgodniły wspólnego stanowiska. Przy planowanych zmianach w dębnickiej oświacie nie osiągnięto by bezpośredniego efektu ekonomicznego. Ta dyskusja kosztowała nas dużo pracy, a jej efekt końcowy jest niewielki. Wiemy dokładnie, co posiadamy i nie będziemy dokonywać zmiany dla zmiany. Odstąpiono także od zamiaru wydzielenia ze struktur szkoły podstawowej przedszkola.

Radni nie wnieśli więcej uwag do sprawozdania.

b/

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Ireneusz Ziółkowski poinformował, że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji, na którym omawiano projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Opinie członków Komisji będą podawane przy podejmowaniu poszczególnych uchwał.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Komisji Rewizyjnej.

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania Komisji.

c/

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji, na którym omawiano projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Opinie członków Komisji będą podawane przy podejmowaniu poszczególnych uchwał.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Komisji Rewizyjnej.

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania Komisji.

Ad 4

a)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2011 – 2013” oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz warunków jego funkcjonowania, Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 3 do protokołu).

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących o podanie opinii.

a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

Wójt poprosił o przedstawienie rodzajów przemocy.

Zastępca Przewodniczącej Agnieszka Łomża odczytała rodzaje przemocy.

b)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybów finansowania rozwoju sportu przez gminę Dębica Kaszubska.

Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 4 do protokołu).

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji i Komisja Rewizyjna miała zastrzeżenia do tej uchwały. Zwróciła się do Radczyni z pytaniem, czy radny winien teraz wnieść treść proponowanej zmiany celem jej przegłosowania?

Radny K. Badowski w imieniu Komisji Rewizyjnej prosi o ujęcie w treści uchwały zapisu, że w skład komisji rozpatrującej wnioski nie będą wchodzić przedstawiciele klubów zainteresowanych uzyskaniem środków na działalność oraz, że regulamin będzie uchwalany przez radę przed wydaniem zarządzenia przez Wójta.

Radna A. Łomża zauważyła, że z mocy ustawy wynika fakt, że Wójt powołuje komisję.

Radca Prawny poinformowała, że zapis „ rada ma ustalić regulamin” nie może być wprowadzony do uchwały, gdyż jest to mieszanie kompetencji

Radna A. Łomża poinformowała, że dokładnie zapoznała się z tą uchwałą. Zapoznała się także z opinią RIO Lublin z dnia 11.01.2011 r., z której wynika, że podejmowanie uchwał w tym temacie jest niekonieczne, gdyż zapisy tych uchwał powielają zapisy ustawy.

Radca Prawny poinformowała, że podjęcie tej uchwały jest konieczne. Jest to prawo miejscowe i daje Wójtowi delegacje. Wójt jest organem wykonawczym. Wójt bez tej uchwały nie może finansować działalności klubów sportowych. Musicie zdecydować, czy ją przyjmujecie, czy odrzucacie.

Radny K. Badowski zwrócił się z pytaniem, czy bez wnoszenia proponowanych poprawek można przyjąć uchwałę?

Radczyni zauważyła, że sprawą normalną jest, to że osoby zainteresowane nie są powoływane do prac w takich komisjach.

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem, czy Komisja Rewizyjna wycofuje wniosek?

Radny K. Badowski poinformował, że tak.

Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem co z drugim wnioskiem?

Radny K. Badowski poinformował, że ten wniosek jest powiązany z pierwszym, więc także go wycofują.

Radna A.Łomża zauważyła, że dotacje udzielane są po przeprowadzeniu otwartego konkursu ofert oraz indywidualnych rozstrzygnięć od których nie przysługują odwołania.

Radca Prawny zauważyła, że o tym czy dany klub dostanie dotację decyduje Wójt i nie ma od tego odwołania.

Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, to po co ten konkurs?

Radca Prawny wyjaśniła, że konkursy ogłaszana są po to, by każdy mógł do niego przystąpić. W tym przypadku jest forma zbliżona do formy z ustawy o wolontariacie. W tamtym przypadku także nie było formy odwoławczej. Konkurs określa warunki.

Radna A. Łomża zwróciła uwagę na fakt, że w § 3 ust. 1 zapisano, że dotacje celowe mogą otrzymywać kluby sportowe działające na terenie Gminy a w § 17 jest mowa o organizacji.

Radca Prawny uważa, że jest to błąd pisarski.

Radna A. Łomża poinformowała, że postawi wniosek o dopisanie, że do konkursu na składanie ofert mogą przystępować kluby sportowe i organizacje pozarządowe.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że włączenie do konkursu organizacji pozarządowych zmniejszyłoby środki finansowe dla klubów. Jest zaskoczona, że ta uchwała wnosi tyle emocji. Była dyskutowana na komisjach, a nadal jest tyle zastrzeżeń.

Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, w jakim trybie będą przyznawane środki.

Krystian Czapiewski – inspektor urzędu poinformował, że zgodnie z warunkami konkursu tj:

- zarządzenie Wójta o naborze ofert,
- powołanie komisji przez Wójta,
- zaopiniowanie ofert przez komisję konkursową i przekazanie wniosków Wójtowi,
- zajęcie przez Wójta ostatecznego stanowiska i podpisanie umów.

Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy komisja może odrzucić ofertę?

K. Czapiewski poinformował, że tak.

Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, skąd wypływają uprawnienia Wójta?

K. Czapiewski poinformował, że z ustawy o sporcie i o finansach publicznych.

Radny M. Mnich zwrócił się z zapytaniem, czy w ustawie jest dokładnie sprecyzowane, kto może ubiegać się o dofinansowanie?

Radca Prawny zapoznała z § 27 ustawy o sporcie.

Wójt zauważył, że nieprzyjęcie w dniu dzisiejszym spowoduje pewne utrudnienia w działalności klubów sportowych. Prosi, by radni pamiętali, że ta uchwała musi być ogłoszona w dzienniku urzędowym województwa Pomorskiego, co wydłuża okres wejścia jej w życie.

Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, co będzie jeżeli jej nie uchwalimy?

K. Czapiewski poinformował, że opóźni się termin przyznania środków i kluby mogą nie przystąpić do rozgrywek w rundzie wiosennej.

Radny K. Badowski zauważył, że radni doszukują się jakichś rzeczy, pracownik opracowywał uchwałę na podstawie ustawy.

Radna E. Fyckowska zwróciła się z zapytaniem, czy wcześniej były zastrzeżenia co do ustaleń końcowych Wójta przy podziale środków na tę działalność dla poszczególnych klubów? Z tego co się orientuje, to środki także były przyznawane w drodze konkursów.

Wójt zauważył, że kluby nigdy nie były zadowolone z przyznanych kwot. Kwoty zawsze były za małe. Jest to drastyczna sprawa, ale samorząd tylko wspiera. Kluby muszą także wykazywać się inwencją i pozyskiwać środki z innych źródeł.

Radna I. Tabaka zauważyła, że uczniowskie kluby sportowe także czekają na te środki. Z powodu opóźnienia nie mogą prowadzić ani brać udziału w imprezach organizowanych w tym okresie. Prosi, by pamiętać, że już wkrótce rozpocznie się

runda wiosenna dla piłkarzy, skąd oni mają brać środki? Do tej pory kluby zgadzały się z decyzjami Wójta. Gmina nie jest jedynym źródłem utrzymania klubów, ale bez tych środków Kluby padną.

K. Czapiewski uważa, że ta proponowana uchwała jest prostsza i czytelniejsza. Same procedury nie ulegają zmianie. Uważa, że do składu komisji wprowadzane są osoby z zaufaniem publicznym.

Radna A. Łomża postawiła wniosek, by w § 3 pkt. 1 dokonać zmiany poprzez dopisanie w katalogu oferentów organizacje pożytku publicznego działające na terenie Gminy, a w § 3 pkt. 4 wykreślić zapis „indywidualnych rozstrzygnięć, od których nie przysługuje odwołanie „ oraz skreślić cały § 7.

Wójt prosi, by tego nie wprowadzać. Uważa, że jest Wójtem wszystkich mieszkańców i znajdzie środki z innych źródeł dla organizacji pozarządowych na organizację imprez sportowych.

Radca Prawny uważa, że zapis powinien zostać, gdyż za realizację uchwały odpowiada Wójt, komisja pełni tylko funkcję doradczą.

Radny A. Ślipek zwrócił się z pytaniem, czy ten zapis koliduje z przepisami prawa?

Radca Prawny poinformowała, że osoba decydująca ma ostateczny głos.

Radny M. Mnich, prosi by dopisać do oferentów organizacje pożytku publicznego.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, skąd weźmie się środki na te cele, jeżeli dopisze się te organizacje?

Radny M. Olech zauważył, że w gronie radnych są także działacze sportowi. Proponowanymi decyzjami chcemy odciąć Wójtowi możliwość decydowania. Sugerujemy także, że Wójt źle zarządza tymi środkami.

Radny M. Mnich zauważył, że w jego interesie jest, by ta uchwała dzisiaj została podjęta. Te dotacje są przeznaczane na działalność klubów sportowych, a nie na inną działalność niezwiązaną z funkcjonowaniem klubu.

Radna I. Tabaka zauważyła, że kluby z przyznanych dotacji szczegółowo rozliczają się przed Wójtem, a nie przed komisją.

K. Czapiewski zauważył, że mówimy o sporcie kwalifikowanym i szkoleniu. Imprezy sportowe można finansować z innych źródeł.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zamknęła dyskusję nad projektem uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem zgłoszonym przez Radną Agnieszkę Łomżę.

Wynik głosowania: 2 za, 9 przeciw, 3 wstrzymujące.

Wniosek Radnej Agnieszki Łomża został odrzucony.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad zgłoszonym projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /10 za, 1 przeciw, 3 wstrzymujących/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

c)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 10 listopada 2010 r. Nr LI/345/2010 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2011 rok.

Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 5 do protokołu).

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących o podanie opinii.

a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.

d)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy na podatek od nieruchomości, rolny, leśny.

Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 6 do protokołu).

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących o podanie opinii.

a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

/ w trakcie głosowania nieobecny Z. Botwinionek/

e)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Łabiszewo na lata 2009 – 2018”.

Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 7 do protokołu).

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących o podanie opinii.

a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

f)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Borzęcino, Borzęcinko, Brzezinec na lata 2009 – 2018”.

Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 8 do protokołu).

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących o podanie opinii.

a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /14 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.

g)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Żarkowo na lata 2009 – 2018”.

Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 9 do protokołu).

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących o podanie opinii.

a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /14 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.

h)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Kotowo na lata 2009 – 2018”.

Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 10 do protokołu).

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących o podanie opinii.

a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /14 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.

i)

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Agnieszkę Łomżę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Podole Małe na lata 2009 – 2018”.

Zastępca Przewodniczącego Agnieszka Łomża odczytała projekt uchwały (załącznik Nr 11 do protokołu).

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poinformowała, że projekt uchwały był opiniowany na posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących o podanie opinii.

a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Karol Żukowski poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z pytaniem, czy Radni mają pytania dotyczące podejmowanej uchwały.

Radni nie wnieśli uwag.

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /14 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw/.

Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

Wójt poinformował radnych i wszystkich obecnych na sesji, że wszystkie sołectwa mają uchwalone Plany Odnowy Miejscowości. Na dzisiejszej sesji przyjęto plany po dokonanych aktualizacjach pod realizację programów związanych z budową i remontami świetlic wiejskich w ramach programów.

Ad 5

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Radni nie wnieśli interpelacji.

Ad 6 – 7

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła radnych o składanie wniosków.

Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem kto, kwalifikuje drogi do poszczególnych kategorii, i czy my jako Gmina mamy wpływ na zaliczenie dróg do poszczególnych kategorii?

Wójt poinformował, że kategoria jest nadawana drodze w zależności od ilości użytkowników i my jako samorząd nie mamy wpływu na zaliczanie dróg do poszczególnych kategorii.

Radny A. Ślpek prosi w imieniu mieszkańców wsi Jawory o wykonanie zabiegów pielęgnacyjnych na drzewie rosnącym przy świetlicy. Jest to stare drzewo, którego gałęzie podczas dużych wiatrów łamią się i zagrażają bezpieczeństwu mieszkańców. Wójt poinformował, że to drzewo jest zabytkiem. Nie można go usunąć. Były podejmowane już próby jego prześwietlenia, jednak wysięgnik był za niski i zadanie nie zostało wykonane do końca. Do tego tematu powróci się, gdyż na terenie gminy takich drzew jest sporo.

Radna E. Fryckowska zwróciła się z pytaniem, czy prowadzone są badania natężenia ruchu w związku z kwalifikowaniem dróg?

Wójt poinformował, że takie badania są wykonywane.

Radny Z. Botwinionek zwrócił się z pytaniem, czy podjęto jakieś stanowisko w sprawie udzielenia poręczenia majątkowego w formie budynku ośrodka w Krzyni dla organizacji pozarządowej?

Wójt poinformował, że z opinii Radcy Prawnego wynika, że jeżeli Rada wyrazi zgodę, to można zastosować takie poręczenie. Wszyscy mają pomysły, jak wydawać środki, ale nikt nie ma na to, jak je zwiększyć. Jako Gmina mamy do sprzedaży dużo mienia komunalnego np. pomieszczenia po świetlicy i bibliotece w Budowie. Mimo kilku przetargów nie udało nam się tego sprzedać. Zgłosił się do nas oferent, który chce to kupić za 1/3 ceny. Nie chcemy wyzbywać się majątku za bezcen. Rozważana jest także możliwość zaadoptowania tych pomieszczeń na mieszkania, chociaż jako właściciel nie chce wchodzić we wspólnoty mieszkaniowe. Jest to stare budownictwo, wymagany jest remont dachu. Partnerstwo chce poręczenia na kwotę 500 tys. zł. Za taką kwotę możemy zrealizować wiele inwestycji. Udzielając zastawu zablokujemy na pewien czas te środki. Zaprosiliśmy tę organizację do Gminy, ale nie

spodziewaliśmy się, że będą chcieli jeszcze takiego zabezpieczenia. Dysponujemy opinią prawną w tym zakresie ich Radcy Prawnego. Czekamy na ostateczną opinię prawną naszego Radcy. Na dzisiejszą sesję nie przedkłada wniosku w powyższej sprawie. Ten temat zostanie przedyskutowany na posiedzeniach komisji.

Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się z pytaniem, za czyje środki został wyremontowany ten budynek?

Wójt poinformował, że na wkład własny składały się wszystkie samorządy skupione w tym partnerstwie. To partnerstwo w zamian za ten wkład chce odpracować poprzez pisanie projektów.

Radna A. Łomża poinformowała, że remont tego obiektu w 85% finansowany był ze środków Marszałka Województwa Pomorskiego, a w 15% (jako wkład własny) ze środków budżetowych.

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, czy w przypadku nieudzielenia zezwolenia na zastaw to partnerstwo będzie blokowało realizację naszych składanych wniosków?

Wójt zauważył, że aktualny okres to czas programów. Dzięki środkom pozyskanym z zewnątrz można wiele zdziałać. W ramach takiego programu raz w tygodniu udzielane są w naszym urzędzie mieszkańcom gminy porady w ramach porad obywatelskich. Fundacja nie ma stałego zasilania, funkcjonują ze środków pozyskanych w ramach programów. Nie mają stałego zabezpieczenia finansowego. Obecnie wymaga się od nich zabezpieczenia. Nie sądzi, by nasza odmowa miała na ten fakt wpływ.

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem, czy już coś wiadomo w sprawie umów na prace, które są finansowane z Biura Pracy? Prosi, by władze urzędu brały pod uwagę okres zatrudnienia. Uważa, że należy tak zawierać umowy, by nie było przerwy w okresie zimowym.

Wójt poinformował, że na chwilę obecną mamy podpisaną umowę z Biurem Pracy na 15 osób. Te osoby winny być zatrudnione przy odśnieżaniu. Biorąc pod uwagę obecną aurę te osoby zatrudniono do prac przy remoncie gimnazjum. Do końca ferii chce wykonać remont w jak największej ilości izb lekcyjnych. Obecnie wykonywane są tam prace wykończeniowe. W trakcie tych prac wychodzą także wady konstrukcyjne. Obecnie uwidoczniła się wada dachu, która wiąże się z tym, że zamarza woda w rynnach, co uniemożliwia jej odprowadzanie. W niektórych pomieszczeniach pojawiły się elementy zalania. Tych wad nie uda się nam usunąć ludźmi pozyskanymi z Biura Pracy, musimy znaleźć firmę specjalistyczną - dekarską, która to wykona. Przy zatrudnianiu osób na umowę z Biurem Pracy brano pod uwagę osoby, które znają się na pracach budowlanych. Dąży, by do tych prac były przyjęte osoby, które są efektywne.

Radny Z. Botwinionek zwrócił się z zapytaniem, czy wady konstrukcyjne dachu dotyczą starego budynku?

Wójt poinformował, że tak.

Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, czy jest szansa na przeniesienie w trakcie roku szkolnego klas I – III z budynku szkoły podstawowej do gimnazjum?

Wójt poinformował, że jego zdaniem pierwsze przeniesienia mogą nastąpić na przełomie lutego i marca.

Radna E. Fryckowska prosi także o informację, czy w związku z tym, że są zastrzeżenia co do występującego w tym budynku często fetoru, planowany jest przegląd instalacji kanalizacyjnej?

Wójt zauważył, że ten temat wraca. Temat nie jest do końca wyjaśniony. Było wiele komisji w tym temacie. Obecnie miejscowy hydraulik stwierdził, że powodem złej

wentylacji jest fakt, że wywietrzniki odprowadzające i nawietrzające wchodzą w ten sam otwór i są na tym samym poziomie. Jest to błąd w sztuce, gdyż muszą być różnice w poziomach.

Radny M. Mnich zauważył, że od jakiegoś czasu w tym temacie jest poprawa na lepsze.

Wójt zauważył, że z powodu tego unoszącego się fetoru mamy dyskomfort. Nie możemy wykorzystywać sali gimnastycznej tak, jak byśmy sobie tego życzyli. Sądzi, że z chwilą usunięcia usterek sala będzie wykorzystywana w większym zakresie niż obecnie. Poinformował, że w obiekcie jest wiele dziurawych syfonów i one także mają wpływ na panujący fetor. Zalecił wymianę syfonów.

Radny M. Mnich zwrócił się zapytaniem, czy przy odbiorze budynku przez straż nie będzie problemu z wąskimi drogami ewakuacyjnymi?

Wójt poinformował, że ten budynek ma już audyt przeciwpożarowy.

Radny K. Żukowski zwrócił się zapytaniem, czy podjęto już jakieś decyzje odnośnie rozwiązania problemów w zakresie funkcjonowania zbiorowego transportu publicznego?

Wójt poinformował, że ten temat jest aktualnie dyskutowany na zebraniach wiejskich, które odbywają się w każdym sołectwie w związku z wyborami sołtysów i rad sołeckich na nową kadencję. Wnioski zostaną wypracowane po zakończeniu zebrań. Wszystkie miejscowości chcą połączeń. My nie wymusimy na przewoźnikach wjazdu do miejscowości. Wszyscy kierują się zyskiem ekonomicznym. Po zebraniach chcemy analizować wszystkie podmioty świadczące usługi na naszym terenie. Na terenie naszej gminy brakuje podmiotu realizującego przewozy samochodami typu BUS. Na terenie gminy jest dużo miejscowości bez połączeń sobotnio – niedzielnych np. Kotowo, Jawory, Mielno czy Podwilczyn. Będziemy wspólnie szukać rozwiązania w tym temacie.

Radna B. Stachowicz podziękowała za założenie studzienki w kotłowni świetlicy wiejskiej w Podolu. Prosi, by do czasu rozpoczęcia planowanego remontu tego obiektu naprawić rynny, gdyż obiekt zacieka.

Wójt poinformował, że wykonanie tych prac zostało sędowane na ZGK. Prosi, by do takich prac szukać wykonawców na miejscu. Z tymi osobami będą zawierane umowy – zlecenia. Radna B. Stachowicz w imieniu mieszkańców wsi Dobieszewo prosi o wykonanie ogrodzenia placu zabaw od strony ulicy. Prosi także o informację, dlaczego przy przydziale placów zabaw nie uwzględniono miejscowości Leśnia, gdzie nie ma żadnego zestawu?

Wójt poinformował, że na terenie gminy mamy ponad 40 miejscowości. Place były przydzielane wg ilości mieszkańców. Obecnie czekamy na kontrolę z Urzędu Marszałkowskiego, gdyż nie został jeszcze dokonany ich formalny odbiór. Po tym odbiorze zostanie opracowany gminny regulamin. Niektóre zestawy mają bogate wyposażenie np. 3 zjeżdżalnie. Uważa, że będzie można je wypożyczać do miejscowości, gdzie takiego urządzenia nie ma. Przez 5 lat te place muszą być w gminie eksploatowane. Obecnie musimy także zdemontować plac zabaw w Krzyni – te urządzenia także musimy przesunąć do innych miejscowości. Będziemy uzupełniać istniejące place zabaw oraz tworzyć nowe na zasadzie przesunięć. Cieszy się, że te place zabaw mają takie zainteresowanie. Tam gdzie będzie potrzeba, będzie także stawiane ogrodzenie.

Radny I. Ziółkowski zauważył, że w związku ze złożonym wnioskiem do Studium zagospodarowania gminy, na budowę lotniska w Łabiszewie te tereny zostaną wyłączone z działalności rolniczej. Takie lotnisko mamy w sąsiedniej gminie.

Zastanawia się, czy jest zapotrzebowanie na takie lądowisko i czy będziemy mieli z tego tytułu jakieś korzyści?

Wójt zauważył, że tereny na których ma powstać to lądowisko, są to grunty prywatne i właściciel może wnioskować o ich przeznaczenie na dowolny cel. Właściciele tego gruntu na stałe zamieszkują w Kartuzach. Stosują różne wybiegi, by nie płacić podatków. Potrafią stawiać warunki, np. wyasfaltować drogi dojazdowe do pól. Utrudniają realizację każdej innej inwestycji. Z ich gruntami sąsiadują grunty kurii (200 ha), która jest zainteresowana powstaniem farmy wiatrowej. My jako gmina chcemy postawić na rozwój. W Budowie także jeden mieszkaniec przeciwny jest wiatrakom, tylko dlatego, że nie lubi właściciela. Jak do tej pory na terenie naszej gminy nie widać innych inwestorów. Uważa, że gdyby w gminie postawiono 20 wiatraków, to niebyło by żadnego uszczerbku dla krajobrazu. Uważa, że te inwestycje można zlokalizować w okolicach Łabiszewo-Dobieszewo, Budowo – Gogolewo. Opinie na temat wiatraków są różne. Radni poprzedniej kadencji byli na wyjeździe w okolicach ich lokalizacji. Rozmawiali z mieszkańcami. Mieszkańcy twierdzą, że jak zostaną zainstalowane nowe wiatraki, to są to urządzenia ciche i nie są uciążliwe. Wszyscy jesteśmy świadomi tego, że potrzebne są dodatkowe środki do naszego budżetu. Przy postawieniu 20 wiatraków moglibyśmy mieć zyski w wysokości ok. 1,5 mln. zł. Wszędzie wiatraki są stawiane i gminy mają duże dochody z tego tytułu. Nasi mieszkańcy bronią się. Nowe wiatraki powstają także za granicą np. Niemcy czy Szwecja.

Radny I. Ziółkowski uważa, że należy podjąć kroki, by jak najszybciej te inwestycje powstały na naszym terenie.

Wójt poinformował, że są inwestorzy, którzy przygotowują stosowną dokumentację, w tym wszystkie niezbędne ekspertyzy na swój koszt.

Radny M. Olech uważa, że należy w miejscowym Ośrodku Zdrowia przywrócić gabinet rehabilitacyjny. Mieszkańcy uważają, że taki gabinet jest tu bardzo potrzebny. Z usług tych gabinetów korzystają przeważnie osoby starsze. Dojazdy do Słupska są czasochłonne i kosztowne. Zwrócił się z pytaniem, czy gmina może ogłosić w środkach masowego przekazu (prasa) przetarg na dzierżawę pomieszczeń po byłym gabinecie z przeznaczeniem na wykonywanie zabiegów rehabilitacyjnych?

Wójt poinformował, że ten temat był szeroko omawiany w ubiegłym roku na posiedzeniu wszystkich komisji. Obecnie nie ma miejsca na taką działalność. Problemem na naszym terenie jest nie tylko dostępność do tych usług, ale także dostępność do usług stomatologicznych. Nie będzie się wypowiadał, jak sprawa usług rehabilitacyjnych wygląda w Słupsku. Obecnie w pierwszej kolejności należy dostosować pomieszczenia do wymogów unijnych. Po zakończeniu remontu uważa, że do tematu należy powrócić. Może będzie ktoś chętny, by prowadzić tę działalność prywatnie na naszym terenie.

J. Karaś – Przewodnicząca Rady poinformowała, że było takie spotkanie z Kierownikami Ośrodków Zdrowia. Temu zagadnieniu poświęcono sporo czasu. Z informacji, które przedstawił doktor Szyliński wynika, że istnieje możliwość uruchomienia prywatnego gabinetu rehabilitacyjnego. Wymagania ze strony NFOZ oraz Unii są w tym zakresie bardzo wysokie. Głównym problemem jest znalezienie osoby z wyższym wykształceniem, gdyż tylko taka może prowadzić gabinet rehabilitacyjny. Nie wie, czy jest możliwość prowadzenia takiego gabinetu na starych zasadach. Gmina swojego czasu wspierała finansowo tę działalność.

A. Łomża zauważyła, że te zabiegi, które były wykonywane w tym ośrodku, to nie żadna rehabilitacja. Jeżeli byśmy chcieli na takich zasadach jak kiedyś, to NFOZ

nie podpisze z nami umowy. Uważa, że nie ma sensu rozważać powrotu gabinetu rehabilitacji. Sytuacja w tym zakresie ulegnie radykalnej poprawie z chwilą oddania do użytkowania nowego szpitala. W tym obiekcie będą nowoczesne gabinety z odpowiednimi ludźmi. W przypadku utworzenia takiego gabinetu przy naszym ośrodku zdrowia to jest pewna, że samorząd musiałby utrzymanie wziąć na siebie.

M. Olech prosi, by wystąpić z zapytaniem do doktora Szylińskiego.

Sekretarz Gminy poinformowała, że doktor Szyliński na pewno nie jest zainteresowany otwarciem takiego gabinetu.

Wójt także uważa, że utworzenie pełnozabiegowego gabinetu nie wchodzi w rachubę. Uważa, że może domówić się na utworzenie gabinetu świadczącego podstawowe usługi. Prosi, by do tego tematu powrócić po zakończeniu remontu ośrodków.

Sekretarz poinformował, że sprzęt, który znajdował się w gabinecie nie jest naszą własnością. Doktor Szyliński nie ma także wykwalifikowanego pracownika.

Z. Botwinionek zwrócił się z pytaniem, czy w planach remontowych ujęto powstanie takiego gabinetu?

Wójt poinformował, że cała działalność ośrodka w Dębnicy Kaszubskiej zostanie przeniesiona do budynku parterowego. Na cele ośrodka zostaną zaadoptowane pomieszczenia techniczne. Sądzi, że będzie możliwość wygospodarowania pomieszczenia na ten cel.

J. Karaś Przewodnicząca Rady uważa, że sprawa jest otwarta, ale w tej chwili tego problemu nie rozwiążemy, prosi, by dyskusję odłożyć na okres późniejszy.

E. Fryckowska w związku z tym, że nie zakończono tematu związanego z funkcjonowaniem oświaty, chciałaby wiedzieć, na jakim etapie jest ten temat. Do Komisji Kultury i Oświaty wpłynęły pisma od personelu pomocniczego i Dyrektora Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej. W obu pismach strony poruszają temat rodzącej się koncepcji zmian w oświacie pod kątem kwestii zatrudnienia personelu obsługi. Pracownicy tej sfery obawiają się zwolnień. Prosi o informację, czy zmiana obwodów pociągnie za sobą redukcję zatrudnienia w obsłudze?

Wójt uważa, że nie uda się uniknąć tematu zmian w funkcjonowaniu oświaty. W chwili obecnej szkoła w Gogolewie jest obciążona w 1/3 swoich możliwości. Wszyscy patrzą przez pryzmat ekonomii. By oddział był ekonomiczny, to musi do niego uczęszczać od 20 do 25 uczniów. W Gogolewie nie ma takich oddziałów, a Dębica Kaszubska jest przeciążona. Szkoła w Gogolewie posiada duże, funkcjonalne izby lekcyjne. Musimy stworzyć warunki, by funkcjonowała normalnie. Bez dociążenia ta szkoła będzie zbyt droga w utrzymaniu. Nie potrafi powiedzieć, czy zmiana obwodów pociągnie zmiany w zatrudnieniu. Uważa jednak, że przy planowanej reorganizacji nie powinno się brać pod uwagę faktu możliwości poświęcenia 1 etatu obsługi. Wszyscy wiemy, że życie jest ciężkie. Do tych tematów podchodzimy bardzo ostrożnie. Staramy się nie robić drastycznych cięć. Dążymy, by zmiany w zatrudnieniu wynikały z ruchów naturalnych np. przejście na emeryturę. Zmiana obwodów może pociągnąć za sobą przesunięcia jednak w kwestii zatrudnienia nie zapadły jeszcze żadne konkretne decyzje.

E. Fryckowska także uważa, że utrzymywanie klas 10 – 12 osobowych jest nieefektywne i nieekonomiczne.

Sekretarz Gminy zauważyła, że praca sprzątaczkii nie jest uzależniona od liczby dzieci w placówce. Uważa, że jest to nakręcanie tematu i jest to działanie nie feyrr.

Wójt zauważył, że z pisma dowiaduje się, że sprzątaczkі zajmują się ubieraniem, karmieniem czy wyprowadzaniem dzieci na spacer. Uważa, że to jest nie ich zakres obowiązków.

B. Sowińska prosi o przeprowadzenie prac remontowych w miejscowości Maleniec. Wójt poinformował, że część prac na pewno będzie tam wykonana. Z naszego budżetu ciężko wysupłać kwotę niezbędną na przeprowadzenie remontu tej drogi. Wzorem lat ubiegłych będzie ubiegała się o dofinansowanie na remont zadań z zakresu drogownictwa w byłych miejscowościach popegerowskich z ANR. Korzystamy także z funduszy marszałkowskich na te cele. W roku bieżącym z tych środków planujemy remont drogi Dobra – Bobrzec.

B. Sowińska prosi także o wykonanie remontu komina w świetlicy, gdyż przecieka.

I. Ziółkowski zwrócił się z pytaniem, co z remontem drogi do Podwilczyna przez Zarząd Dróg Powiatowych? Z wykazu planowanych zadań Starostwa Powiatowego wynika, że prace na drogach powiatowych przebiegających przez teren naszej gminy będą znikome w porównaniu z innymi gminami np. Kobylnicą.

Wójt poinformował, że to zadanie miało być wykonane w roku ubiegłym. Nie zdążyli. Problemy w tym zakresie są mu bardzo dobrze znane. Proponuje, by na jedno z posiedzeń wspólnych lub na sesję zaprosić Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych – Pana Ożarka. Nie dysponujemy takimi środkami jak sąsiednie gminy, by wspomagać starostwo w pracach na drogach powiatowych. W roku bieżącym planujemy jeszcze remont drogi do Łabiszewa.

B. Stachowicz zwróciła się z zapytaniem, kiedy będzie przeprowadzony remont drogi w Podolu Małym?

Wójt poinformował, że ta droga jest zaplanowana do remontu w 2012 roku i tego należy się trzymać.

B. Sowińska prosi o podjęcie działań w celu naprawienia przepustów przebiegających przez drogę. Przepusty zapadają się.

Wójt poinformował, że ta droga jest drogą powiatową. Temat zostanie przekazany do Starostwa.

Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że do Biura Rady wpłynęła następująca korespondencja:

1. Stowarzyszenie „Speranda „ z Niepogledzia przekazało do Biura Rady do wiadomości sprawozdanie z wydatkowania subwencji oświatowej za 2010 rok (pismo w teczce OG.0004.2011). Zainteresowani radni mogą się szczegółowo zapoznać z tym dokumentem.
2. Protest mieszkańców Wsi Żarkowo w sprawie unieważnienia wyborów sołtysa. Przewodnicząca Rady prosi o informację, jak powyższy temat można załatwić.

Sekretarz poinformowała, że jest to skomplikowana sprawa. Temat dopiero wpłynął. Z jej wiedzy wynika, że tego nie powinna badać Rada Gminy. Uważa, że to pismo należy przekazać do załatwienia Wójtowi. W statutach sołectw brak uregulowań w zakresie protestów wyborczych. Na chwilę obecną wiemy, że jedna osoba nie miała prawa głosowania. Temat należy dokładnie przeanalizować.

3. Pismo dyrekcji Szkoły Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej w sprawie planowanej reformy oświaty (pismo w teczce OG.0004.2011).

Wójt poinformował, że ten temat będzie w dalszym ciągu dyskutowany. Na razie nie podjęto żadnych decyzji. Sytuacja w gminnej oświacie musi być poddana dokładnej analizie. W poprzedniej kadencji temat przesuwana z uwagi na mającą wejść w życie reformę oświatową. Obecnie nie można już tego tematu odsuwać na kolejne lata. Będziemy rozmawiać ze wszystkimi zainteresowanymi stronami. Nie można dać się zastraszyć, że dzieci przejdą do innych szkół, gdyż dzieci i tak są dowożone. Wie, że jest to drażliwy i trudny temat. Nie będzie tego tematu unikał, zostaną przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami. Szkoła w Gogolewie nie utrzyma się bez zwiększenia liczebności uczniów w klasach. W Borzęcinie pozostanie oddział przedszkolny i na pewno kl. I. Uważa, że przy dobrej woli stron można się dogadać. Mamy dla zainteresowanych mieszkańców alternatywę, program dydaktyczny nie jest zagrożony. Zdaje sobie sprawę, że ze strony mieszkańców będzie opór.

E. Fryckowska zwróciła się z pytaniem, czy sprawozdanie „Sperandy” podlega przyjęciu przez Radę Gminy i czy Komisja Oświaty ma wnieść uwagi?

Sekretarz poinformowała, że to pismo jest tylko do wiadomości i Rada tego nie przyjmuje w formie głosowania.

4. Pismo ze Starostwa w sprawie przekazania skargi pana Roberta Pietrzaka na działalność Wójta Gminy.

Wójt poinformował, że jest zaskoczony tym pismem. Uważa zarzuty za bezzasadne. Na etapie rozruchu zawsze występują problemy. Wiadomo, że przy takiej inwestycji miejscowość musiała być rozkopana. Mieszkańców podłączano za jedną inwestycją do wodociągu w Jamrzynie. Na rozruchu wystąpiło za duże ciśnienie, co spowodowało awarie. ZGK sprawdzało ciśnienie. Z przedstawionymi zarzutami zapoznano wykonawcę i inspektora nadzoru. Z uwagi na warunki atmosferyczne nie można było wszystkiego sprawdzić. Zawsze najwięcej pretensji mają te osoby, które muszą płacić za coś, za co nie płacili. My rozumiejąc trudne warunki nie karaliśmy mieszkańców za spuszczenie nieczystości bez zgody. Wie, że obowiązują terminy, ale wszystkie wyjaśnienia tego tematu były tożsame w obecności zainteresowanego.

Ad 8

Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 14³⁰ dokonała zamknięcia obrad II sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała:
Teresa Kozdroń – Kołacka

Przewodnicząca Rady Gminy
/ -/ Jadwiga Karaś